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P r o t o k ó ł  Nr XV/2011 
z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 9 grudnia 2011r.  w sali Urzędu Gminy w Kotlinie 

w godz. od 900 do 1040 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
               Otwarcia XV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław 
Moch. Przewodniczący powitał: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza 
Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu Walentego 
Kwaśniewskiego i Tomasza Kosińskiego, sołtysów, dyr. Szkoły Podstawowej w Kotlinie Edytę 
Orpel  i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził kworum, bowiem na ustawowy 
skład Rady 15 radnych w sesji uczestniczyło 14. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
Nieobecny był radny Dariusz Józefiak. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
               Na pytanie  Przewodniczącego Rady  –  czy są wnioski  do porządku obrad 
przesłanego radnym w zawiadomieniu o sesji, nie zgłoszono  żadnych wniosków. 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIII i XIV sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIII 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XIII sesji Rady oraz                      

z wykonania uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania inwestycji na terenie gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- powołania doraźnej komisji statutowej, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na  
  lata 2011 – 2018, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok. 

      9.  Wolne głosy i wnioski. 
     10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XIII sesji Rady. 
     11. Zamknięcie obrad. 
 
III. Przyjęcie protokołu z XIII i XIV sesji Rady Gminy. 
                 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywna ocenę 
protokołu z XIII i XIV sesji Rady informując, że zawierają prawidłowo zapisany przebieg sesji, 
wnosząc o ich przyjęcie. 
Do protokołu nie zgłoszono uwag. 
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Rada Gminy jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła protokoły z XIII  i XIV sesji Rady Gminy. 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                           Interpelacje zgłosili: 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o zbudowanie zatoczki i ustawienie wiaty autobusowej 
przy ul. Poznańskiej. 
Radny Szczepan Szymczak  wskazywał na: 
- zarośnięte boisko sportowe w Magnuszewicach, którego od strony drogi nie widać przez 
  wysokie krzaki, 
- zniszczone ławki na boisku sportowym w Magnuszewicach oraz szatnię nadającą się do 
  kapitalnego remontu. 
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował o: 
- postawienie wysokiego płota przy boisku od strony bloków spółdzielni mieszkaniowej, aby 
  piłka nie odbijała się od bloków, 
- ustawienie tabliczki z nr domu nr 53 w Magnuszewicach, 
- stworzenie takich samych warunków w Szkole Podstawowej w Magnuszewicach jak są  
  w innych szkołach na terenie gminy, w tym założenie centralnego ogrzewania. 
Radny Szczepan Szymczak mówił, że ma pewien  niedosyt, bo są wsie, które mają sale 
gimnastyczne, boiska, sale wiejskie, a dzisiaj wnoszą o przełożenie instalacji 
energoelektrycznej za kwotę 35 tys. zł. Środki te zdaniem radnego można przeznaczyć na 
założenie centralnego ogrzewania w Szkole Podstawowej w Magnuszewicach. Dalej radny 
mówił, że gdyby stworzyło się takie same warunki w tej Szkole, to 16 dzieci nie przeszłoby do 
Szkoły w Kotlinie. 
Radny Szczepan Szymczak wymieniał wsie: Magnuszewice, Orpiszewek, Wyszki mówiąc, że 
wsie te nie mają nic. Radny przypomniał, że przed wyborami Wójt mówił, że nie zamknie 
Szkoły w Magnuszewicach, a po wyborach co drugi mówi, że trzeba zamknąć. Radny prosił, 
aby zastanowić się czy pierwsze jest przełożenie prądu z góry na dół czy zadbać, aby  każda 
wieś coś dostała, nie tylko przed wyborami ale po wyborach także. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  podziękował w imieniu dzieci, młodzieży, działaczy 
sportowych i swoim własnym za otwarte boisko Orlik 2012. Radny Szymkowiak mówiąc o 
budynku przy boisku zastanawiał się jak  projektant mógł  zaprojektować cos takiego co ma 
się nazywać  szatnią dla minimum 10 osób, plus trener, a  w każdym z pomieszczeń  jest 
umywalka i drzwi, które przeszkadzają, a nie ma jeszcze w tych pomieszczeniach ławek            
i wieszaków. Radny prosił, aby interweniować u projektanta, aby w przyszłości nie  
popełniono takich gaf i lepiej by było gdyby tego budynku w ogóle nie było. 
Radny dziękował za boisko, za którym czekało wiele pokoleń działaczy, sportowców i dzieci     
i ma nadzieję, mówił, że będzie użytkowane zgodnie z przeznaczeniem i służyło przez wiele 
lat. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o: 
-  naprawę jezdni przy kratce ściekowej na ul. Norwida, przy wjeździe na ul. Kościuszki. 
  Wójt odpowiedział, że jezdnia przy kratce ściekowej przy której utworzyła się wyrwa 
  została naprawiona w dniu wczorajszym. 
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- oddzielne podłączenie sieci wodociągowej do bloków nauczycielskich nr 18 i nr 20 przy ul.  
   Konopnickiej, które obecnie podłączone są  do budynku Szkoły Podstawowej i w przypadku 
   awarii sieci w Szkole odcina się wodę także dla 8 rodzin zamieszkałych w tych blokach. 
Radny Szymkowiak pytał – jak dalej będzie wyglądał przejazd ul. Wąską i Łąkową? 
Radny Szymkowiak informował, że dyr. Gimnazjum w Kotlinie wnioskowała o salę 
komputerową i nie znalazło się to w projekcie budżetu  Gminy na 2012 rok, a niedawno 
inspekcja i specjalista stwierdzili, że komputery, które mają 10 lat nie nadawają się  już do 
dalszego użytkowania, ponieważ gasną i wyłączają się. Radny prosił o stanowisko w tej 
sprawie. 
Radny Szymkowiak pytał – czy zaplanowana w budżecie Gminy na 2012 rok kwota 20 tys. zł 
jest na cały sport w gminie, czy tylko na  Gminny Klub Piłkarski Błękitni  Sparta Kotlin? 
Radny Szymkowiak poinformował, że w związku z podjęciem na wniosek Krrysztofa Szyszki     
i Jego  oświadczenia  w sprawie ustanowienia roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława 
Rymarkiewicza został zawiązany Społeczny Komitet Obchodów. 
Radny Szymkowiak wręczył Przewodniczącemu Rady i Wójtowi Gminy pełną dokumentację     
z prośbą o wsparcie. Pismo  dotyczące obchodów złożył Józef Sobczak. Włączyć chcą się 
również Bank Spółdzielczy w Jarocinie i Bank Spółdzielczy w Pleszewie. Postać ks. 
Rymarkiewicza chcą przybliżyć naukowcy i telewizja. Będzie pisana praca magisterska na ten 
temat  i wydana zostanie książka. 
Radny Szymkowiak wnioskował o sfinansowanie przez Gminę wydania biuletynu o ks. 
Rymarkiewiczu. 
Radny Szymkowiak pytał  o pas drogowy wzdłuż posesji przy ul. Rymarkiewicza od sklepu 
Dekerta do ul. Chopina. 
Radny informował, że mieszkający przy tej ulicy jedni maja utwardzone wjazdy                           
i zagospodarowany pas gruntu, inni nie mają ani utwardzonych wjazdów, ani 
zagospodarowanego pasa gruntu i mają bałagan. 
Radny pytał – jak wygląda ta sprawa z racji Gminy? 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o położenie dywanika asfaltowego na ul. 
Sienkiewicza dł. 140 mb, jedynej drogi  na osiedlu wybudowanej z trylinki. Trylinka ta została 
zniszczona przy budowie boiska Orlik i nie tylko i jest w wielu miejscach zapadnięta. Poza tym 
jest ulicą najczęściej uczęszczaną. Ulicą tą dowożone są dzieci do Szkoły i dowożone 
zaopatrzenie do Szkoły. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o: 
- naprawę zaworów  głównych na wodociągu w Racendowie, które prawie wszystkie jak 
  informował są zepsute i w przypadku awarii na wodociągu trzeba zamykać dopływ wody dla 
  całej wsi, 
- zajęcie się sprawą zaorywania rowów do samego asfaltu, 
- usuniecie kamieni znajdujących się przy drodze w Racendowie pomiędzy chodnikiem, a 
  jezdnią, które przy jeździe samochodem wpadają na chodnik. 
Radny Pacholak pytał – kto ma załatwić  (odkręcić) sprawę zabranych  w latach poprzednich 
(za komunę – jak mówił radny) pasów drogowych  odpisanych z nieruchomości                        
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w Racendowie , bez zapłaty za te grunty i wpisaniu tego w księgach wieczystych 
nieruchomości? 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIII 
sesji Rady. 
               Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- spotykał się z Wójtem Gminy w sprawach bieżących Gminy, w tym przygotowaniem 
   i uzgodnieniem terminu sesji, 
- 10 listopada obecny był na oficjalnym spotkaniu w sprawie współpracy Powiatu 
   Jarocińskiego  z Obwodem Ukraińskim, które  odbyło się w Jarocinie, 
- 15 listopada brał udział w jubileuszu 45- lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Sławoszewie, 
- 19 listopada na zaproszenie  harcerzy uczestniczył w X Festiwalu Piosenki Harcerskiej jaki  
  odbył się w Żerkowie, 
- obecny był na finałowych rozgrywkach w piłce nożnej o puchar Wójta Gminy z okazji Święta 
  Niepodległości, które odbyły się  w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- 22 listopada uczestniczył w szkoleniu, które odbyło się w Poznaniu, a temat szkolenia to 
  ” Prawidłowa organizacja pracy biura rady”, 
- uczestniczył wspólnie z Wójtem i kierownikiem USC w uroczystym spotkaniu z jubilatką 
  Panią Garbarek z okazji 101 urodzin, 
- 8 grudnia na zaproszenie Wójta i Koła Gospodyń Wiejskich w Sławoszewie uczestniczył 
  w spotkaniu około świątecznym w Sławoszewie, w którym udział wzięły liderki KGW z całej 
  gminy, 
- brał udział w przygotowaniu materiałów na dzisiejszą sesję oraz uczestniczył  
  w posiedzeniach obu stałych komisji Rady. 
Do informacji Przewodniczącego  nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XIII sesji Rady oraz                      
z wykonania uchwał Rady. 
                Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych  na XIII sesji Rady  oraz o wydanych 
zarządzeniach  w okresie od XIII sesji przedstawione przez Wójta Gminy stanowi za łącznik do 
protokołu. 
Wójt poinformował Radę, że w okresie międzysesyjnym miedzy innymi: 
- w dniu 7 grudnia nastąpiło otwarcie ofert na zakup i dostawę  koparko-ładowarki. Złożono  
  5 ofert, z tym, że do 2 firm skierowano wezwanie o uzupełnienie dokumentów. 
- w dniu 6 grudnia odbyło się uroczyste otwarcie zespołu boisk sportowych ORLIK 2012 wraz  
   z budynkiem socjalnym, 
- 25 listopada dokonano odbioru końcowego  przebudowy drogi gminnej w Kurcewie, 
- w dniu 25 listopada dostarczono do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
  i Gospodarki Wodnej w Poznaniu rozliczenia końcowego pożyczki w kwocie 358 tys. zł  na  
  sfinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Wilcza, 
- w dniu 25 listopada dostarczono do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wniosek o 
  płatność końcową  budowy sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami we wsi Wilcza, 
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- w dniu 2 grudnia dokonano odbioru końcowego budowy przyłącza wodociągowego do 
  posesji przy ul. Poznańskiej w Kotlinie, 
- w dniu 8 grudnia wykonawca zg łosił odbiór częściowy przebudowy drogi  gminnej Wyszki- 
  Magnuszewice. 
  W roku 2011 rozliczone zostaną roboty budowlane pomniejszone o koszty przebudowy  
  przejazdu kolejowego, które do zadanie zostanie zrealizowane w roku 2012. 
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym  uczestniczył wspólnie z Przewodniczącym 
Rady w uroczystościach o których w swojej informacji mówił Przewodniczący. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7 Przyjęcie informacji z wykonania inwestycji na terenie gminy. 
              Przewodniczący Rady prosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie opinii 
komisji  zarówno o informacji dotyczącej realizacji inwestycji jak i projektów uchwał. 
              Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała  wykonanie inwestycji realizowanych w roku 2011, wykorzystanie środków 
funduszu sołeckiego oraz projekty uchwał. 
Do komisji statutowej Komisja zaproponowała radnych: Jolantę Urbaniak, Włodzimierza 
Szymkowiaka i Czesława Mocha. 
               Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania 
inwestycji, informację  o wykorzystaniu środków funduszu sołeckiego oraz projekty uchwał  
będące w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Do komisji statutowej Komisja zaproponowała radnego Krzysztofa Szyszkę. 
               Z uwagi na obecność sołtysów  Przewodniczący Rady poprosił Wójta o 
przedstawienie informacji z wykonania inwestycji realizowanych w roku 2011 informując, że 
temat ten bardzo szczegółowo omówiony został przez Wójta na posiedzeniu obu komisji 
Rady. 
Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z wykazem inwestycji realizowanych w roku 2011 
wykonanie przedstawia się następująco: 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Wilcza – na kwotę 
  2.073.850,48 zł, 
- budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami i pompowniami  ścieków we wsi  
  Wola Książęca  - podpisano umowę na wykonanie prac projektowych, które mają zostać  
  zakończone  do 20 grudnia 2011r. 
- remont kolektora  kanalizacji sanitarnej na odcinku 300 m w Kotlinie  - opracowana została 
  dokumentacja projektowa na to zadanie, 
- wykonanie przyłącza wodociągowego do posesji przy ul. Poznańskiej w Kotlinie   na kwotę 
  15.989,54 zł, 
- przebudowa drogi powiatowej  polegająca na budowie chodnika w Woli Książęcej  na  
  kwotę 51.567,61 zł, 
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- budowa chodnika przy drodze gminnej w Magnuszewicach  na kwotę 16.000,- zł  w ramach  
   robót publicznych, 
-  budowa chodnika przy drodze gminnej w Wyszkach na kwotę  15.722,00 zł w ramach robót  
   publicznych, 
-  budowa chodnika przy ul. Poznańskiej w Kotlinie od Powstańców Wlkp. do ulicy  
   15 Sierpnia -  zadanie w trakcie realizacji, chodnik budowany będzie do ul. 11 Listopada, 
-  budowa drogi Magnuszewice – Wyszki  na kwotę 582.971,60 zł , z przebudową przejazdu  
   kolejowego  w kwietniu 2012 roku, 
-  budowa drogi gminnej w Kurcewie  w kierunku pałacu  - opracowanie dokumentacji 
   projektowej  do 20 grudnia 2011r. 
-  przebudowa drogi gminnej w Kurcewie  na kwotę 394.077,87 zł, 
-  remont ul. Wąskiej w Kotlinie  na kwotę 51.799,24 zł, 
-  wykup gruntów rolnych pod budowę chodnika w Kotlinie – zadanie nie zrealizowane, 
   ponieważ obecnie nie ma możliwości wykupu gruntów od RSP w Kotlinie, a na zadanie to  
   zaplanowano w budżecie 60.000,00 zł, 
- kotłownia gazowa w Urzędzie Gminy  na kwotę 48.995,20 zł, 
- zakup kserokopiarki dla Urzędu Gminy  za kwotę 12.853,00 zł, 
- zakup samochodu technicznego na potrzeby Urzędu Gminy  za kwotę 18.000,00  zł, 
- zakup serwera na potrzeby Urzędu Gminy  za kwotę 5.700,00 zł 
- wykonanie pieca  na potrzeby remizy strażackiej w Racendowie  za kwotę  8.149,00 zł, 
- utworzenie szkolnego placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Kotlinie  za kwotę 
  210.000,00 zł, 
- zakup koparko – ładowarki na potrzeby oczyszczalni ścieków we wsi Wyszki  - kwota 
  zaplanowana w budżecie to 300.000,00 zł, na zakup ogłoszony zostanie następny przetarg  
  z uwagi na unieważnienie pierwszego przetargu, ponieważ nie złożono żadnej oferty  
  w wyznaczonym terminie, 
- budowa oświetlenia ulicznego w Kotlinie przy ul. Teodorowskiej  i ul. Rymarkiewicza  za 
  kwotę 25.424,00 zł, 
- budowa placu zabaw w Racendowie – etap II za kwotę 5.858,61 zł, 
- opłotowanie placu zabaw we wsi Wilcza za kwotę 5.500,00 zł, 
- rozbudowa istniejącej wiaty autobusowej przystanku szkolnego w Orpiszewku  za kwotę  
  3.400,00 zł, 
- zakup kosiarki spalinowej na potrzeby wsi Orpiszewek za kwotę  4.800,00 zł, 
- rozbudowa istniejącego Domu Strażaka w Kotlinie z przystosowaniem na Dom Kultury –  
  zaplanowano środki w kwocie 40.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej  
  i środki te nie zostały wykorzystane, ponieważ postanowiono realizować rozbudowę na 
  podstawie wcześniej opracowanej dokumentacji, 
- utwardzenie placu przy Wiejskim Domu Kultury w Woli Książęcej – wykonane z kostki 
  betonowej przez pracowników robót publicznych, 
- utwardzenie placu rekreacyjnego przy świetlicy we wsi Wysogotówek – wykonano z kostki 
  betonowej  przez pracowników robót publicznych, 
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- wykonanie opłotowania wokół Wiejskiego Domu Kultury w Woli Książęcej  - zadanie  
  w trakcie realizacji, 
- zakup chłodni dla świetlicy wiejskiej w Sławoszewie – za kwotę 4.207,00 zł, 
- budowa boiska sportowego wraz z zapleczem  socjalnym  ORLIK 2012 zlokalizowanym   
  w Kotlinie  przy ul. Konopnickiej za kwotę 1.108.941,00 zł, 
- budowa boiska sportowego we wsi Parzew  - zaplanowana kwota na 2011 to 10.956,00 z ł, a 
wykonanie planuje się w granicach 4,0 do 4,5 tys. zł, co spowodowane jest uzyskaniem 
stosownych dokumentów. 
Mówiąc o wykorzystaniu środków funduszu sołeckiego Wójt poinformował, że na dzień 
dzisiejszy jest on wykorzystany w 90%, a do dnia 30 grudnia 2011r. planuje się wykorzystać    
w 95%. 
Wójt ocenił roboty wykonane przez pracowników interwencyjnych bardzo dobrze. 
Informacja o realizacji inwestycji stanowi załącznik do protokołu. 
Radny Krzysztof Szyszka ocenił zakup przez Gminę samochodu technicznego jako super 
zakup, wnioskując o wymianę podłogi w samochodzie z płyty  na podłogę z blachy. 
Wójt wyjaśnił, że jest to płyta OSP i planuje się wymienić ja na blachę. 
Radny Stefan Taczała wnioskował, aby przy budowie dróg projektant projektował tak jak 
było przy budowie drogi w Kurcewie tj.  z przepustami  i rowami.  
Nie słysząc uwag do informacji Przewodniczący Rady stwierdził , że Rada Gminy przyjęła 
informację Wójta. 
 
ad. 8 Podjęcie uchwał . 
                  Odczytanie przez Przewodniczącego  Rady projektów uchwał i głosowanie: 
1)  w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej. 
      Uchwała Nr XV/70/2011 podjęta została 14 głosami „za”. 
      Rada powołała komisję statutową  w składzie  radni: Jolanta Urbaniak, Czesław Moch, 
      Włodzimierz Szymkowiak i Krzysztof Szyszka, której zadaniem  jest przygotowanie zmian 
      Statutu Gminy Kotlin. 
2)   zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2011. 
      Uchwała nr XV/71/2011 podjęta została 14 głosami „za”. 
3)   zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 
      2011 – 2018. 
      Uchwała Nr XV/72/2011 podjęta została 14 głosami  „za”. 
Uchwały  stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.9  Wolne głosy i wnioski. 
                    Wnioski zgłosili: 
Sołtys Marian Żurek  wnioskując o: 
- obcięcie dębów, których gałęzie wchodzą w linię elektroenergetyczną  i wycięcie jednego 
  suchego dębu w Twardowie przy posesjach nr 58 do 60, 
- doprowadzenie drogi Twardów Bączew w stronę Kurcewa   do przejezdności, w tym do 
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   wycięcia  krzaków rosnących przy tej drodze,  
-  wycięcie krzaków przy drodze Twardów – Wola Książęca, 
-  ustawienie słupków odblaskowych przy drogach gminnych w Twardowie w kierunku Róży  
   i przy drodze  Twardów – Kotlin przy posesji Szablewskiego. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- naprawę i to w trybie pilnym drogi Racendów – Parzew za firmą PAULA, 
- wycięcie krzaków przy drodze w Parzewie od posesji Stefaniaka do posesji Skorupskiego, 
- ustawić 2 słupki odblaskowe w Parzewie przy wjeździe do wigwamu, 
- przycięcie krzaków przy drodze powiatowej Parzew – Strzydzew. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o wyrównanie wjazdu z ul. 11 Listopada do drogi nr 11.  
Radny Skowron zadał pytanie – co z pasem przy nowo budowanym chodniku przy ul. 
Poznańskiej, a jezdnią? 
Wójt odpowiedział, że  w pasie tym będzie destrukt. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o: 
- wycięcie drzew suchych przy ul. Powstańców Wlkp. przy blokach nr 9,11 i 13, 
- o uzupełnienie skradzionych kratek ściekowych przy ul. Orzeszkowej , Słowackiego/Prusa  
   i Spółdzielców. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o wycięcie krzaków przy drodze w Twardowie na 
Osadach i dalej do Racendowa. 
Na wypowiedź radnego Szczepana Szymczaka, że we wsi Magnuszewice Gmina nic nie robiła  
radny Wodniczak przypominając, że jest radnym od roku 1990 wyliczał inwestycje  
w Magnuszewicach: boisko sportowe, sieć wodociągowa, sieć kanalizacyjna, droga Pędzew, 
droga Parcele w stronę Wilczy, chodnik. Radny Wodniczak dalej mówił, że życzyłby sobie, aby 
w Szkole w Magnuszewicach  był taki  plan organizacyjny  jak był w szkole w Twardowie tj. 
aby  w jednej klasie lekcje miały dwie klasy łącznie.  
Sołtys Renata Woźniak zgłosiła oficjalny wniosek w sprawie wynagrodzenia sołtysów, 
mówiąc, że upłynęło już 8 miesięcy od wyborów sołtysów i nic nie słychać i sołtysi chcą po 
prostu zrezygnować. 
Wójt zapewnił, że na następną sesję będzie przygotowany projekt uchwały w sprawie 
wynagrodzenia sołtysów. 
Radny Zdzisław Wodniczak powiedział, że wynagrodzenie sołtysów od nowego roku ulegnie 
zmianie, bowiem od 2012 roku podatek rolny wzrósł o 23%. 
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o uzupełnienie tabliczek z numerami domów od nr 9 
do 11 i od nr 23  do 26a w Sławoszewie. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o: 
- naprawę  drogi Racendów – Lubinia Mała, mówiąc, że może Lasy Państwowe dołożą, 
- wycięcie spróchniałego  drzewa przy remizie strażackiej w Racendowie, 
- ustawienie słupa ogłoszeniowego w Racendowie, 
- wybudowanie dojazdu do remizy strażackiej w Racendowie. 
Radny Krzysztof Szyszka odnosząc się do wniosku sołtys Racendowa mówił, że temat 
wynagrodzenia sołtysów wałkowany jest przez cały rok. Radny zastanawiał się czy sołtysi 
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walczący teraz o wynagrodzenie prowizyjne będą  o nie walczyć gdy rolnicy przejdą                  
z podatku rolnego na podatek dochodowy. 
Radny Szyszka wnioskował o rozstrzygnięcie sprawy wynagrodzenia sołtysów                              
i potraktowanie  równo wszystkich. 
 
ad. 10 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XIII sesji 
Rady.  
           Wójt odpowiadając na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIII sesji poinformował, że: 
- wniosek o zamontowanie lamp oświetlenia ulicznego przy ul. Reymonta był rozpatrywany 
  przy opracowaniu projektu budżetu  Gminy na 2012 rok. Zadanie to nie zostało 
  wprowadzone do budżetu. 
  Wniosek ponownie będzie rozpatrywany przy podziale wolnych środków  w roku 2012. 
- znak ograniczający tonaż  do 3.5 tony na ul. Kochanowskiego zostanie wymieniony  na znak  
  z ograniczeniem do 10 ton, 
- przystanek autobusowy z zatoczką  będzie przy drodze nr 11  przy parku i będzie światło 
  pulsujące, 
- tablice z numerami domów  i nazwami ulic  oraz słupki odblaskowe zamówiono, 
- droga Racendów – Lubinia Mała zostanie naprawiona w 2012 roku, 
- ciepłociąg z ZPOW do szkoły zostanie zdemontowany  na początku 2012 roku, 
- budowę parkingu przy ul. Konopnickiej wprowadzono do projektu budżetu Gminy na 2012 
  rok, 
- wyrwa przy studzience  kanalizacji deszczowej przy ul. Norwida  została  zabetonowana, 
- trwałego utwardzenia ulicy Słonecznej nie wprowadzono do projektu budżetu  na 2012 rok, 
- nie zamierza się wprowadzić zakazu zatrzymywania się po lewej stronie ul. Dworcowej, 
  ponieważ zatrzymują się tu także dowożący dzieci do szkoły i przedszkola. Wójt  
  zaproponował przeprowadzenie rozmowy z właścicielem parkingu przy ul. Dworcowej  
  odnośnie rozebrania betonowego opłotowania i utworzenia tam parkingu 
  ogólnodostępnego. 
- awaria wodociągu w Twardowie została usunięta, 
- przepust w Twardowie na Osadach został naprawiony, 
- pismo o wydłużenie kursu autobusowego z Jarocina o godz. 16 przez Twardów do  
  Racendowa skierowano do PKS Kalisz  i linia ta od 12 grudnia br. będzie przedłużona bez  
  dodatkowych kosztów ze strony Gminy, 
- wniosek o zwiększenie częstotliwości wyjazdów dzieci z Przedszkola na basen przekazano 
  dyrektorowi Przedszkola, z prośbą o rozpatrzenie przy opracowaniu planu finansowego 
  Przedszkola na 2012 rok, 
- w związku z ustanowieniem roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława Rymarkiewicza  radni  
  otrzymali  protokół z zebrania założycielskiego Społecznego Komitetu Obchodów jakie 
  odbyło się w dniu 28 listopada 2011r.  w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- krzaki przy drogach są wycinane, 
- wnioski dotyczące dróg powiatowych  przekazano do Zarządu Dróg  Powiatowych  

 



10 
 

  w Jarocinie skąd  otrzymano odpowiedź, że : wyrwy na drodze Orpiszewek – Piekarzew 
  zostały  wyremontowane masą asfaltową  na zimno, przepust na drodze Kotlin – Racendów 
  został naprawiony, krzaki przy drodze Parzew – Strzydzew zostaną przycięte w okresie zimy. 
  Zarząd odpowiedział także na wnioski złożone wcześniej informując, że: 
- droga przy posesji nr 93a w Twardowie została naprawiona wiosną   przy pomocy grysu 
   i emulsji, a obecnie  Zarząd nie dysponuje środkami, aby wyremontować nawierzchnię 
   drogi masą na gorąco, 
- słupki odblaskowe przy drodze w Twardowie zostały uzupełnione, 
- bariera przy moście  w Woli Książęcej  w bieżącym roku  z uwagi na brak środków może być 
  tylko wyprostowana, a w roku 2012 zostaną poczynione starania o jej wymianę, 
- przy ul. Sławoszewskiej w Kotlinie pogłębiono  odcinek rowu przydrożnego, aby umożliwić  
  odpływ wody z rowu poprzecznego i drenażu, 
- w celu odwodnienia skrzyżowania w Magnuszewicach w kierunku Prus   Zarząd  wspólnie  
  z przedstawicielem Gminy i Gospodarstwa Rolnego w Rusku ustalił sposób rozwiązania 
  problemu odprowadzenia wody. Odtworzono oko ło 10 m rowu przy drodze Magnuszewice  
  – Prusy i ścięto pobocze drogi Magnuszewice – Wyszki na łuku drogi. Pozostałe prace  winny  
  być wykonane przez Gospodarstwo Rolne w Rusku z uwagi na to, że woda spływająca  na 
  jezdnię pochodzi z pól będących własnością tego Gospodarstwa. 
           Radny Taczała  poinformował, że autobus na wydłużonej linii jechał już wczoraj. 
           Radny Pacholak wnioskował o to, aby  autobus zatrzymywał się w Jarocinie przy  
  koszarach, a nie dopiero na przystanku, ponieważ  młodzież musi wracać  z powrotem do  
  szkoły  przy ul. Poznańskiej. 
  Radny Pacholak wnioskował ,aby autobus wyjeżdżał  z Jarocina o takiej  godzinie żeby  
  młodzież kończąca lekcje po południu  zdążyła na niego. 
  Wójt wyjaśnił, że przesunięcia czasowe kursów autobusowych są planowane od 2012 roku. 
 
ad 11. Zamknięcie obrad. 
                   Przewodniczący Rady oraz Wójt Gminy z okazji Świat Bożego Narodzenia  złożyli 
radnym, sołtysom , a za ich pośrednictwem ich rodzinom i mieszkańcom życzenia zdrowych, 
spokojnych i szczęśliwych świąt. 
                   Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XV sesje Rady Gminy 
Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                             Komisja Rewizyjna:  
 

1. Jolanta Urbaniak          _____________________ 
2. Czesław Smoliński        _____________________ 
3. Mirosław Twardowski  _____________________ 
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